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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 23. august 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 518 (Alm. del) af 18. 
august 2017 stillet efter ønske fra Benny Engelbrecht (S)  

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at ca. 55 mia. kr. af de i alt 180 mia. kr. som den almene 

sektor har i udlån, udgøres af såkaldte indekslån, der ikke som udgangspunkt kan 

indfries på markedet, og at det vil være forbundet med omkostninger, hvis disse 

lån skal indfries?  

Spørgsmålet ønskes besvaret forud for besvarelsen af samrådsspørgsmål AY. 

 

Svar 

Ja, jeg kan bekræfte at der i alt er indekslån for ca. 55 mia. kr. Indfrielse af disse 

lån kan ske ved opkøb af de bagvedliggende obligationer til markedskurs. Det kan 

derfor være forbundet med betydelige omkostninger at førtidsindfrie dem.  

 

Derfor er det i beregningerne af besparelserne antaget, at indekslånene ikke bliver 

omlagt. Indekslånene vil over tid udgøre en mindre og mindre andel af det samle-

de låneomfang, fordi der afdrages på dem, og fordi der ikke bliver optaget nye. 

 

Det er fortsat en mulighed at lægge indekslånene om på et senere tidspunkt, hvis 

det da viser sig, at det er rentabelt. Det vil give en større besparelse end forventet.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 
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